
 

Meneer de voorzitter, 

Met een aantal raadsleden liepen wij eens een buurthuis binnen en ik hoorde 

een paar vrouwen op zijn Gronings mompelen: “wat zulln die minsen wel nait 

verdainen”.  Later heb ik natuurlijk uitgelegd hoe het zit met onze 

raadsvergoeding, maar in de kern was het idee van die vrouwen dat wij ons 

werk deden voor het geld. Voor ons als fractie van de ChristenUnie en voor mij 

als raadslid gaat het er echter om wat we kunnen betekenen voor de Stadjers. 

En daarom gaat het bij de begroting van 2018 niet alléén over geld; veel 

belangrijker is het verhaal erachter. 

Wij geloven dat mensen geschapen zijn door God en dat Hij ons aan elkaar 
gegeven heeft om samen te leven. Wij geloven dat mensen meer zijn dan 
alleen maar consumenten. Het gaat in het leven om veel meer dan geld en 
bezittingen. Mensen willen niet alleen maar een betaalbaar huis, maar 
verlangen ook naar geborgenheid en veiligheid en bovenal naar een zinvol 
leven.  Mensen willen niet alleen een baan met salaris, maar ook waardering en 
mogelijkheden om onze talenten te ontplooien in dienst van die ander. We 
willen niet alleen een overheid die op de financiën let, maar ook een 
samenleving waarin ze ruimte krijgen, gehoord worden en waarin zwakkeren 
beschermd worden. 

Toch ontkomen we er in dit voorjaarsdebat niet aan om het over geld te 

hebben. Het meerjarenbeeld laat een positief beeld zien, vooral op basis van de 

meicirculaire. Maar aan de andere kant wordt aan een groot aantal problemen 

een financiële waarde gehangen. BUIG heeft daarin een groot aandeel. Het 

idee dat wij ten opzichte van andere gemeenten minder slagen in het prikkelen 

van mensen om uit de uitkering te komen en daarom als gemeente zelf moeten 

“bijlappen” stuit tegen onze inborst van rechtvaardige verdeling van 

rijksmiddelen. Goed dat het college er mee bezig is om dit bij het Rijk aan te 

kaarten.  Het college geeft vervolgens aan veel mensen extern te moeten 

inhuren -  30 miljoen in plaats van de beschikbare 12,3 miljoen -  dat vinden wij 

dan ook niet kloppen. Graag reactie van het college, want naar onze mening is 

daar winst te boeken. Ook lijkt het of de begroting van 2018 de contouren 

heeft van een sjoelbak, het college heeft nog geen idee in welk vakje de 

sjoelschijven glijden als je kijkt naar de nog onzekere uitkomst van Groningen 



Airport Eelde, de herijking van de grondexploitaties waar nog geen bedrag van 

bekend is en naar extra uitgaven in opnieuw de cultuursector bij De 

Oosterpoort. Deze laatste blijft een dure jongen; na de extra uitgaven in 2003 

hebben wij al gezegd zorg dat je vanaf nu het groot onderhoud goed bijhoudt! 

En voor ik vragen krijg, het is niet dat wij de functie van De Oosterpoort ter 

discussie stellen want dat zij een rol spelen in ons culturele leven, staat buiten 

kijf. 

Als laatste over de financiën, wat ons betreft hoeft het college zich niet star te 

fixeren op 100% weerstandsvermogen. Weliswaar willen ook wij niet weer 

terug naar het niveau van 0,43  maar liever gaan wij flexibeler om met het 

weerstandsvermogen dan dat we gaan bezuinigen.  

En over het stopzetten van projecten weten wij er alvast wel eentje. Dit college 

doet zijn uiterste best doet om de auto’s zoveel mogelijk te weren uit de stad. 

En stimuleert het fietsen en legt snelle fietsverbindingen aan; legt extra P&R-

terreinen aan en stimuleert het openbaar vervoer; en maakt de westelijke 

binnenstad busvrij. Allemaal goede plannen van dit college. Dan is het 

tegenstrijdig dat datzelfde college op het Oosterhamriktracé in een nader te 

onderzoeken voorkeursvariant meer auto’s de stad in wil laten rijden. Een 

nieuwe fietsverbinding op dit tracé naast de bus vindt de ChristenUnie 

helemaal oké, maar faciliteer anno 2018 geen extra asfalt voor auto’s. 

Het college trekt bij het financiële beeld voor 2018 als conclusie: we gaan 

behoedzaam opereren en we hebben geen nieuwe ambities. Dat behoedzame, 

daar kunnen wij ons in vinden maar geen nieuwe ambities dat lijkt me iets waar 

dit college zich echt even heeft moeten inhouden, omdat ze eigenlijk dat wel 

liever had gewild. Klopt die observatie van de ChristenUnie en wat zijn de 

ambities die het college noodgedwongen nog op de plank heeft moeten laten 

liggen?  

  

Voorzitter, terug naar het verhaal achter het geld; het verhaal van onze 

Stadjers. Wat vinden zij belangrijk voor 2018? Wij hebben het onze leden 

gevraagd en zij vinden het allerbelangrijkste thema: opkomen voor de 

zwakkeren. Daar zijn wij het helemaal mee eens, ook als je kijkt naar het grote 

aantal mensen in Groningen dat leeft in armoede. Krijgen alle mensen in de 

stad gelijke kansen? Nee, want er zijn nog steeds teveel kinderen en gezinnen 

die in armoede leven. Armoede doet veel met mensen;  elke euro draai je 10 



keer om. En nog steeds horen wij schrijnende verhalen van kinderen op 

scholen. In het armoedebeleid wordt al veel gedaan, er is zelfs een nieuw 

digitaal platform voor minima in oprichting, de Quiet Community, maar nog 

steeds bereiken we niet iedereen of bereiken ons doel niet. Dat moet in 2018 

anders en het college mag wat ons betreft daar meer geld aan besteden. Want 

het kan echt helpen als het Wij-team met jou om tafel komt zitten om je 

schoenendoos met onbetaalde nota’s door te nemen; zodat je na hulp van 

buiten weer een beetje controle krijgt over je financiële leven. Dat betekent 

wel dat dé uitdaging van de Wij-teams in 2018 is om iedereen in beeld te 

hebben die hulp nodig heeft. Als je kijkt naar de wijken zien we een zwakker 

beeld bevestigd in het kompas van de stad. In de wijken Selwerd, Indische 

buurt/De Hoogte, Beijum en De Wijert en deels in Vinkhuizen en Paddepoel is 

de situatie minder rooskleurig dan in andere delen van de stad. Er zijn te veel 

huishoudens met inkomensproblemen, er is meer verloedering en men is 

minder tevreden over het onderhoud van de wijk. Verder voelt men zich in 

deze wijken minder gezond,  is men minder tevreden over het leven, mensen in 

deze wijken doen minder mee, de sociale leefomgeving functioneert niet of 

matig, inwoners van deze wijken voelen zich minder veilig en klagen over de 

kwaliteit van hun woning én denken negatief over de toekomst van hun wijk. 

Als je dit allemaal op je in laat werken, dan is dat nogal wat. En ondanks alle 

mooie woorden over nieuwe werkwijzen en het verbinden van de twee 

gezichten van de stad, betekent dit dat we nu moeten ingrijpen. Wat kunnen 

wij nog meer betekenen voor de inwoners van deze stadsdelen? MOTIE  

Handhaving 

Op het gebied van handhaving is er nog veel te winnen. Het stellen van regels 

heeft alleen zin als we handhaven en daar ontbreekt het de laatste tijd steeds 

meer aan. Fout parkeren, controle op prostitutie, busjes die na venstertijd nog 

bezorgen, belemmeren van blindengeleidestroken, illegaal vuil storten, 

rondscheuren met scooters op stoepen en nog veel meer levert een minder 

schone en veilige stad op. Daarom willen wij meer inzet op handhaving in 2018. 

Om hier weloverwogen keuzes in te kunnen maken willen we bij de begroting 

2018 inzicht in wat de toenemende handhavingsvraag financieel met zich 

meebrengt.MOTIE 

 



 

Beheer Openbare Ruimte Groningen (BORG) 

Uit het kompas van de stad blijkt dat bewoners minder tevreden zijn over het 

onderhoud van het openbaar groen en het schoonhouden van de 

woonomgeving. Er is in de afgelopen jaren steeds beetje bij beetje op 

bezuinigd en nu is het moment om te stellen dat we moeten ingrijpen. 

Want een schone, hele en veilige openbare ruimte is iets waar we allemaal de 

vruchten van plukken. Het is als mijn puberzoon van 14 die sokken laat 

slingeren; als er al eentje ligt gooi je er zo maar eentje bij totdat je door de 

sokken de vloer niet meer zit. En dat geldt ook voor de openbare ruimte; vuil 

trekt vuil aan.  Eem motie over dit thema is al ingediend met onze volledige 

steun. 

Duurzaamheid 

De ChristenUnie hecht veel waarde aan duurzaamheid. Wij geloven dat we de 

aarde hebben gekregen en dat we er zuinig op moeten zijn. Nu er veel gaande 

is op het thema aardbevingen, vinden wij dat we af moeten van het aardgas. 

Dat is makkelijker gezegd dan gedaan.Daarom moeten we torenhoge ambities 

hebben voor een duurzame stad. Dat mag niet ten koste gaan van onze 

veiligheid, zie ons debat van zojuist over geothermie, maar het mag ook iets 

kosten; zodoende kunnen onze kinderen langer genieten van onze mooie stad 

op deze mooie aarde. 

Sport 

Hebben wij nog meer wensen? Zeker, wij vinden al jaren dat er meer geld naar 

de breedtesport mag. Wij dienen dan ook nogmaals een motie in want als je 

ambities hebt voor de sport, moet je daar ook keihard voor gaan.  MOTIE 

Samenvattend 

De brief bij de begroting wordt ondanks dat het economisch beter gaat en het 

tij mee zit, toch een hele spannende. Wat brengt een nieuw kabinet? Waarvoor 

heeft het college geld en waarvoor niet? Onze wensen zijn duidelijk en liggen 

op het gebied van: 

- Aandacht voor de mensen in de stad die het minder getroffen hebben. 

- Handhaving moet op orde komen. 

- Duurzaamheid moet een torenhoge ambitie blijven. 



- Onderhoud van de stad heeft extra impuls nodig. 

- Sportbudget mag omhoog. 

Bij dit alles wensen wij het college en alle medewerkers Gods onmisbare zegen 

toe bij de voorbereidingen voor de begroting van 2018.  


